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Vážení spoluobčané,
v březnových volbách do obecního 
zastupitelstva jste rozhodli o změnách ve 
vedení obce a obecního úřadu. Proto vás 
dnes mohu pozdravit a oslovit jako nový 
starosta obce Hlincová Hora.
Té obce, kde mám kořeny, té obce, která 
se stala po mých dětských prázdninových 
a dospěláckých víkendových pobytech 
místem, kde jsem se rád usadil a rozhodl žít. 
Ale především té obce, která se stala mou 
srdeční záležitostí.
S řadou z  vás se znám roky, s některými 
krátce či vůbec. Avšak věřím, že mám s vámi 
všemi jedno společné — Hlincová Hora 
je místem, kde vám i mně není lhostejné, 
co a jak se děje a jak se k  sobě lidé mají.
Výsledky voleb bohužel nejsou neúspěšnou 

volební stranou akceptovány a tato (či 
někteří její členové) dělá pro zmaření 
vašeho svobodného a demokratického 
rozhodnutí vše možné formou žalob (např. 
na neplatnost voleb) a různých dalších aktů. 
Výsledkem toho je, že ač volby byly 
v  březnu, k  převzetí úřadu a řízení obce 
došlo až v  červnu, a ani tímto aktem celá 
záležitost bohužel nekončí.
Kromě tohoto je letošní rok 2020 pro 
nás výjimečný i komplikovanou situací 
v  souvislosti s  koronavirem, kde boj, zdá 
se, také nekončí. I když nás nečeká nic 
lehkého, udělám vše pro to, abych byl 
pro vás každého dobrým a zodpovědným 
starostou stejně jako sousedem, který pro 
vás rád něco vykoná a na kterého se můžete 
kdykoliv obrátit.  Přeji vám hezký zbytek léta.

Slovo starosty

ZPRÁVY A OZNÁMENÍ OÚ

Josef Petrášek 
starosta obce Hlincová Hora

První zasedání zastupitelstva
Milí občané, dovolte nám poděkovat, za Váš zájem  
o aktuální dění v  obci a také Vaše podněty  
a připomínky, které jste prezentovali na prvním 
zasedání zastupitelstva obce po předešlém ustanovení 
samosprávy. 

Zápisy ze všech konaných zasedání naleznete vždy 
uložené na webu obce a rovněž také po dobu 15 dnů 
od konaného zasedání vyvěšené na úředních deskách. 

Pevně věříme, že nám zachováte svou přízeň  
a budeme se i nadále setkávat při zasedáních v  tak 
hojném počtu.                        

Ilona Bláhová, místostarostka
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Občané obce nalezli ve svých schránkách koncem června 
leták SNK Hlincová Hora. K  některým jeho pasážím se ani 
nemá cenu vyjadřovat, zvláště ne na tomto místě. Přesto pár 
slov, která se týkají obecního úřadu a jeho chodu. 
Autora (autory) textu překvapila výše odměn členům 
zastupitelstva. Snížení nákladů na chod zastupitelstva  
a úřadu bylo avizováno předem, překvapení není na místě. 
Následujícími čísly bude, věřím že příjemně, překvapen každý 
občan. 
Jen na zmiňovaných odměnách starosty a místostarosty nyní 
obec měsíčně ušetří téměř 31 000 Kč – náklady na odměny 
činí (včetně odvodů daní a pojistného) u současného starosty 
30 520 Kč, u  místostarostky 27 250 Kč oproti 64 551 Kč  
u bývalého starosty p. Fouska a 24 126 Kč u bývalého 
místostarosty p. Stroleného (který navíc k  odměně 
místostarosty pobíral další odměnu za administrativní práce 

– zde je další úspora nákladů obce, nyní není nic takového 
vypláceno). Přesto, že nyní i členům výborů zastupitelstva  
je vyplácena částka uváděná v letáku, je nesporné, že obec 
tyto náklady snížila velmi razantně.
Že nám bylo vyčteno rozšíření úředních hodin na každý 
pracovní den v  týdnu (přičemž v  pátky jen po domluvě),  
asi nepotřebuje komentář. Každý občan obce je jistě rád, že 
se na úřad může obrátit hned podle potřeby a nemusí čekat 
třeba i skoro celý týden (tak jako to bylo za minulého vedení 
úřadu, tedy pokud ještě nebyly ten jediný den v týdnu úřední 
hodiny zrušeny).  
Jsme rádi, že nás můžete navštívit k vyřízení všech potřebných 
záležitostí (ověřování podpisů a dokumentů (legalizace  
a vidimace), zaplacení poplatků, dotazy, žádosti …atd.) téměř 
kdykoliv.

 Josef Petrášek, starosta obce

Na vysvětlenou
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Vzhledem k  tomu, že obec nemá místní rozhlas, nabízí 
Obecní úřad Hlincová Hora občanům jinou možnost rychlého 
sdělení a předávání informací. Takových informací, které  
se mají být doručeny občanovi co nejdříve nebo i okamžitě, 
jako počínaje například varováním před nějakým nebezpečím, 
přes upozornění o výpadcích v  dodávce elektřiny, plynu 
či vody nebo změny v dopravě, až po zprávy o událostech  
a akcích v  obci (kulturní a sportovní akce, sezónní prodej 
ovoce, změny ve svozu odpadu a podobně).
Systém posílá upozornění formou SMS a mailů. Může také 
rozesílat upozornění na zveřejnění informací a dokumentů  
na webových stránkách obce, a to dokonce podle 
individuálního nastavení uživatele. Někoho mohou zajímat 
všechny novinky a změny na webu, někoho třeba jen 
informace z úřední desky či informace o akcích v obci. 
Pro využívání tohoto systému je nutné se zaregistrovat  
a přihlásit. Registrací dáváte svůj souhlas s využitím těchto 
údajů (mailová adresa a telefonní číslo) pro účely tohoto 
systému. 

V případě, že již nebudete chtít systém využívat, můžete 
souhlas kdykoliv odvolat a registraci zrušit. Registrace  
a přihlášení se provádí na webu obce (v základním menu 
volbou „SYSTÉM R-I-O“). 
Při registraci se vyplní několik základní údajů (mail  
a zvolené heslo pro pozdější přihlašování, jméno a číslo 
telefonu), potom bude přes zaslaný mail registrace ověřena  
a dokončena. Následně se už může každý zaregistrovaný  
do systému přihlásit a nastavit si, o které informace z webu 
obce má zájem. 
Pro občany (např. vyššího věku), kteří nevyužívají mail  
a internet, lze využít formu zasílání SMS (mobilní telefon má 
téměř každý). 
Zaregistrování a přihlášení k  odběru informací se provede 
osobní návštěvou na obecním úřadu, kde zájemce podepíše 
souhlas s využitím údajů. Pro podrobnější informace, dotazy 
či pomoc s registrací se obraťte na obecní úřad.

Josef Petrášek, starosta obce

SYSTÉM  R-I-O (Systém  Rychlého Informování Občanů)

Obecní úřad informuje občany, že splatnost místních 
poplatků za „komunální odpad“ byl splatný ke dni 31.3.2020. 
Bohužel stále evidujeme několik neuhrazených plateb a proto 
žádáme o jejich neprodlené uhrazení. Neplatiče budeme 
rovněž obesílat písemnou upomínkou. 
Připomínáme, že poplatek za komunální odpad činí pro tento 
rok 500 Kč za každou trvale hlášenou osobu, popř. 500 Kč 
za stavbu bez trvale hlášených osob. Poplatek platí rovněž 
dočasně, či trvale hlášení cizinci při pobytu delším než 90 dní 
a případně osoby v azylu a pod mezinárodní ochranou.
 

Úhrady je možné provést buď v hotovosti v době úředních 
hodin na OÚ nebo elektronicky přes účet obce 460947/0300 
(ČSOB). Jako variabilní symbol prosím uvádějte vždy vaše 
číslo popisné. 
Rovněž upozorňujeme, že podle Obecní Vyhlášky 2/2015 čl.7, 
včas nezaplacené poplatky za svoz komunálního odpadu, 
může obecní úřad penalizovat až trojnásobkem nad rámec 
výše samotného poplatku. Děkujeme a věříme, že ojedinělé 
případy neuhrazených plateb vznikly nedopatřením.

Ilona Bláhová

VÝZVA!!

Kompenzace za kůrovcové dřevo pro soukromé majitele lesů
Ministerstvo zemědělství otevřelo  21.7.2020 výzvu o poskytnutí finančního příspěvku na zmírnění dopadů kůrovcové kalamity  
za období od 1.1.2019 do 31.12.2019. Finanční příspěvek ve výši 398,-Kč/m3 je určen na kompenzaci nahodilé těžby dřeva  
za rok 2019 a je poskytován všem vlastníkům nestátních lesů mimo území národních parků a jejich ochranných pásem a mimo 
území vojenských lesů. Pro více informací a podrobnosti se obraťte na obecní úřad.

V České republice probíhá druhá vlna televizní digitalizace. Po 
dočasném pozastavení přechodu na nový vysílací standard 
DVB-T2  aktualizovala vláda České republiky termíny pro 
vypínání stávajících sítí. V úterý 14. července 2020 bylo 
vypnuto  vysílání ve standardu DVB-T na 49. kanálu vysílač Kleť  
a Mařský vrch, což se dotkne řady obcí v jižních Čechách. 
Aby Česká televize poskytla svým divákům dostatek času  
na přeladění, spustila vysílání v novém standardu DVB-T2 již 
20. února 2020, a to na  39.  kanálu.  Obyvatelé domácností, 
kteří stále přijímají signál z končící platformy DVB-T, 
tak mohou na nový standard přeladit již nyní.    
Jelikož se jedná o náročný proces,  rádi bychom Vám  
i občanům Vaší obce nabídli pomoc. 

S jakýmikoli dotazy ohledně termínů vypínání, způsobu 
přeladění nebo jiných technických problémů se můžete 
obrátit na naše divácké centrum na čísle 2 6113 6113, případně  
na e-mail info@ceskatelevize.cz. 
Podrobnější informace jsou zároveň dostupné na webu 
www.digict.cz. 

Česká televize, Kavčí hory, 140 70 Praha 4
info@ceskatelevize.cz, www.ceskatelevize.cz

Digitalizace vysílání - přechod na DVB-T2
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Upozornění ke svozu BIO odpadu
Prosíme občany, aby BIO popelnice byly připraveny ve svozové dny již od 7:00 hodin ráno. Zaměstnanci 
vyjíždí již v tuto ranní hodinu a pokud by popelnice nebyla nachystána, mohlo by dojít k promeškání svozu. 
Děkujeme za pochopení a spolupráci. 

Úřední hodiny obecního úřadu Hlincová Hora

Po téměř roce se k Vám dostává další výtisk Hlincohorských 
novin. Noviny jsme se pokusili obléci „do nového kabátu“   
a věříme, že budou již bez “výluky“ vydávány pravidelně 4x 
do roka-jaro/léto/podzim/zima. 
Nově zvolená redakční rada ve složení-Ilona Bláhová, Jiří 
Muller a Radmila Kazderová se bude starat o přípravu  
a tvorbu článků a shromažďování aktuálních příspěvků, aby 
vám Hlincohorské noviny dokázaly každé čtvrtletí nabídnout 
nejen zajímavé, ale i přínosné informace. 
Stejně jako v čísle před rokem jsou noviny organizovány do 
čtyř rubrik - Zprávy a oznámení OÚ, Aktivity v obci a okolí, 

Příspěvky občanů a zajímavosti, Inzerce a různé. Pokud byste 
i vy rádi přispěli do dalších čísel obecního periodika, zasílejte 
své příspěvky na email OÚ obecni.urad@hlincovahora.cz 
nebo na email redakční rady novinyhh@seznam.cz. 
Upozorňujeme, že anonymní příspěvky nemohou být  
v periodiku zveřejněny tzn.pod každým příspěvkem musí 
být uvedeno jméno jeho autora. 
Stejně tak si Redakční rada vyhrazuje právo neotisknout  
příspěvky hanlivé a vulgární. 

Hlincohorské noviny

KONTAKTY: 

RNDr. Josef Petrášek – starosta 
Tel.: 724 188 852

Mgr. Ilona Bláhová – místostarostka
Tel.: 607 875 607

E-mail: obecni.urad@hlincovahora.cz

DOPOLEDNE ODPOLEDNE

PONDĚLÍ *** 17:00 - 19:00

ÚTERÝ 9:00 - 11:00 ***

STŘEDA *** 17:00 - 19:00

ČTVRTEK 9:00 - 11:00 ***

PÁTEK *** ***

*** = Po předchozí domluvě

S PLATNOSTÍ OD 15. 6. 2020

Foto zdroj: vlastní

Fo
to

 zd
ro

j: 
Pi

xa
Ba

y



Hlincohorské noviny  - 1 / 2020 5

15.06. PO 21.08. PÁ 27.10. ÚT
16.06. ÚT 22.08. SO 28.10. ST
17.06. ST 23.08. NE 29.10. ČT
18.06. ČT 24.08. PO 30.10. PÁ
19.06. PÁ 25.08. ÚT 31.10. SO
20.06. SO 26.08. ST 01.11. NE
21.06. NE 27.08. ČT 02.11. PO
22.06. PO 28.08. PÁ 03.11. ÚT
23.06. ÚT 29.08. SO 04.11. ST
24.06. ST 30.08. NE 05.11. ČT
25.06. ČT 31.08. PO 06.11. PÁ
26.06. PÁ 01.09. ÚT 07.11. SO
27.06. SO 02.09. ST 08.11. NE
28.06. NE 03.09. ČT 09.11. PO
29.06. PO 04.09. PÁ 10.11. ÚT
30.06. ÚT 05.09. SO 11.11. ST
01.07. ST 06.09. NE 12.11. ČT
02.07. ČT 07.09. PO 13.11. PÁ
03.07. PÁ 08.09. ÚT 14.11. SO
04.07. SO 09.09. ST 15.11. NE
05.07. NE 10.09. ČT 16.11. PO
06.07. PO 11.09. PÁ 17.11. ÚT
07.07. ÚT   12.09. SO 18.11. ST
08.07. ST 13.09. NE 19.11. ČT
09.07. ČT 14.09. PO 20.11. PÁ
10.07. PÁ 15.09. ÚT 21.11. SO
11.07. SO 16.09. ST 22.11. NE
12.07. NE 17.09. ČT 23.11. PO
13.07. PO 18.09. PÁ 24.11. ÚT
14.07. ÚT 19.09. SO 25.11. ST
15.07. ST 20.09. NE 26.11. ČT
16.07. ČT 21.09. PO 27.11. PÁ
17.07. PÁ 22.09. ÚT 28.11. SO
18.07. SO 23.09. ST 29.11. NE
19.07. NE 24.09. ČT 30.11. PO
20.07. PO 25.09. PÁ 01.12. ÚT
21.07. ÚT 26.09. SO 02.12. ST
22.07. ST 27.09. NE 03.12. ČT
23.07. ČT 28.09. PO 04.12. PÁ
24.07. PÁ 29.09. ÚT   05.12. SO
25.07. SO 30.09. ST 06.12. NE
26.07. NE 01.10. ČT 07.12. PO
27.07. PO 02.10. PÁ 08.12. ÚT
28.07. ÚT 03.10. SO 09.12. ST
29.07. ST 04.10. NE 10.12. ČT
30.07. ČT 05.10. PO 11.12. PÁ
31.07. PÁ 06.10. ÚT 12.12. SO
01.08. SO 07.10. ST 13.12. NE
02.08. NE 08.10. ČT 14.12. PO
03.08. PO 09.10. PÁ 15.12. ÚT
04.08. ÚT 10.10. SO 16.12. ST
05.08. ST 11.10. NE 17.12. ČT
06.08. ČT 12.10. PO 18.12. PÁ
07.08. PÁ 13.10. ÚT 19.12. SO
08.08. SO 14.10. ST 20.12. NE
09.08. NE 15.10. ČT 21.12. PO
10.08. PO 16.10. PÁ 22.12. ÚT
11.08. ÚT 17.10. SO 23.12. ST
12.08. ST 18.10. NE 24.12. ČT
13.08. ČT 19.10. PO 25.12. PÁ
14.08. PÁ 20.10. ÚT 26.12. SO
15.08. SO 21.10. ST 27.12. NE
16.08. NE 22.10. ČT 28.12. PO
17.08. PO 23.10. PÁ 29.12. ÚT
18.08. ÚT 24.10. SO 30.12. ST
19.08. ST 25.10. NE 31.12. ČT
20.08. ČT 26.10. PO

HLINCOVÁ HORA - SVOZ ODPADU
r. 2020 r. 2020 r. 2020
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AKTIVITY V OBCI A OKOLÍ

Tento sedmý školní rok pro nás začal neobvykle. Po měsíčním 
náhradním  provozu v areálu Empatie jsme si začali užívat 
v nově zrekonstruované školce. Školka byla naplněna ihned 
do kapacity 30 dětí. Aby byl zajištěn dostatečně provoz,  byla 
přijata i nová kvalifikovaná paní učitelka a nepedagog. 

Začátek byl plný plánů a nových věcí, na které jsme se společně 
těšili. Podzim nám přinesl hlavně vycházky do přírody, divadelní 
přestavení v  naší nové mateřské škole, kam byly pozvány  
i maminky s mladšími sourozenci. Již tradičně se uskutečnila 
cesta s lampionky a vánoční setkání s rodiči. Ale jaro překvapilo 
nás všechny! Nejen naplánovaný velikonoční jarmark,  
do kterého bylo připraveno mnoho zajímavých výrobků  
od dětí, ale i jarní program centra Cassiopeia, ale i návštěvy 
výstav v muzeu musely být zrušeny. 

V krizovém stavu proběhl zápis do MŠ a na základě 
doporučení byla také naše školka až do 25.května uzavřena. 
V tuto dobu jsme se snažily alespoň trochu potěšit naše 
nejmenší, doručena byla všem ,,Kouzelná pošta“ s pozvánkou 
na čarodějnou cestu, která se rozhodně stane tradiční jako  
již neodmyslitelný ,,Martin“. Posledního dubna odstartovalo 
od školky více jak 70 malých i velkých čarodejnic. Touto 
cestou moc děkujeme dospělákům, že i v tu nepříjemnou 
dobu se zapojili, posílali fotky, SMS a  nabízeli pomoc. A také  
za napečené koláče ještě jednou moc děkujeme! 

Vzhledem k situaci a opatřením, se kterými se otevřela  
v květnu mateřská škola, děti přišly o naplánované kulturní akce 
a výlety. Trochu se podařilo zpříjemnit alespoň předškoláčkům 
konec roku, kdy jsme se společně všichni rozloučili. Prostor 
na pláži u Mrhalu byl ,,šťastně“ zvolen- děkujeme! Pohádka 
potěšila všechny, divadlo Jiřího Reindla nezklamalo, počasí 
bylo nad očekávání krásné a parta rodičů a dětí skvělá. Zazněla 
poslední společná pohádková písnička a všem nám došlo,  
že je to opravdu naposledy.

Provoz mateřské školy přes prázdniny je zajištěn celkem  
na pět týdnů, což polovina rodičů uvítala.

Prázdninový provoz si děti také užívají, je pestřejší  
o dopolední výlety, branné vycházky do přírody, koupání, 
prohlídku Budějovic, návštěvu Planetária a štoly v Úsilném.
V novém školním roce přivítáme osm nových nejmladších dětí 
na I.třídu Broučků, třída II. Žabky s učitelkami Bětkou a Pavlou 
se tento rok budou věnovat předškoláčkům, polytechnice  
a nově i  keramice.

Děti z obou tříd společně, které rády zpívají, tančí a budou mít 
chuť vytvořit si malou kapelu budou mít možnost vyzkoušet 
vše hudební nově s Radkou.
Bára připravuje pestré cvičení se zvířátky pro nejmenší děti  
a od září bude pokračovat opět projekt ,,Děti na startu“ pro 
II. třídu.

Za celý náš kolektiv si dovoluji popřát všem dětem a přátelům 
naší školy krásné prázdniny a na všechny se opět budeme 
těšit 1. září v novém školním roce.

Kazderová Radmila
ředitelka MŠ 

Malé ohlédnutí za krátkým školním rokem

Foto zdroj: Mateřská škola Hlincová Hora
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SK Hlincovka společně s  Obcí Hlincová Hora uspořádaly  
pro děti Sportovní den plný soutěží a her v krásném prostředí 
volejbalového sportovního klubu. 

Akce byla původně plánována na sobotu 11.7.2020 od 
14:00 hodin s  navazujícím večerním posezením pro rodiče  
a obyvatele Hlincové hory při živé hudbě. Jelikož však sobotní 
počasí nepřálo dětským radovánkám přes den, přesunul  
se dětský sportovní den se všemi aktivitami na následný 
den, kdy již dětem u jejich dovádění asistovalo sluníčko. 

I přes poměrně rychlou změnu v termínu konání, byla účast 
dětí překvapivě velká. Podle informací pořadatelů dorazilo 
přes 100 malých účastníků. Na děti čekalo spoustu soutěží 
a úkolů jako například-poznávání stromů, skákání v pytlích, 
střelba, hod na cíl aj.. 

Za odměnu si děti vyzvedly špekáčky, které si mohly opéci  
na ohni  a nebo si zařádily na skákacím hradě. Stejně jako 
minulý rok v  areálu nechyběl ani maskot celé akce – „živý 
klaun“. Děti si rovněž mohly nechat pomalovat obličej, či 
si vyrobit vlastní talisman. Akce se velmi zdařila, stejně 
jako předešlý večer při hudbě pro dospělé, kde vládla 
velmi příjemná atmosféra. Poděkování z  vydařených akcí 
patří především dvěma „duším“, které stály za přípravou a 
organizací  těchto akcí- Monice Knorové a Báře Sedlákové. Je 
skvělé mít v obci takové lidi plné nápadů a chutí dělat něco 
pro ostatní. Děkujeme. 

Holky již plánují pro děti další sportovní den - Loučení s létem 
na 5. 9. 2020, které si určitě nenechte utéct!

Sportovní den pro děti

Využití hřišť v areálu pro letošní letní sezónu je bez změn 
z předcházejících let. Hřiště jsou v časech podle týdenního 
rozpisu rezervována pro soutěžní zápasy a tréninky (včetně 
dětí a mládeže) volejbalu a nohejbalu. 
Mimo tyto časy mohou využívat hřiště další zájemci. 
K dispozici jsou hřiště na volejbal, nohejbal, tenis, fotbal, 
beach volejbal a stůl na ping pong. V areálu je vyvěšen 

provozní řád, ceník, týdenní rozpis hřišť a pravidla pro vstup 
do klubové místnosti.  Na otevření  areálu a využití hracích 
ploch je možné se domluvit s:
Monika Knorová  Tel.: 733 277 036, 
Bára Sedláková   Tel.: 607 650 835, 
Jan Havelka   Tel.: 724 715 361,
Ing. Pavel Müller   Tel.: 721 308 913.

Oznámení - Areál SK Hlincovka

Akce plánované ve zbytku sezóny (Srpen - Září):

Datum Název akce Pořadatel

1.8. Fotbálek Pacholík, Chumlen

8.8. Setkání občanů - kapela Petrášek, Bláhová

15.8. Turnaj nohejbal Vlažný

22.8. Beach turnaj Fanta

29.8. volno

4.9. Sportovní odpoledne Jáchym

5.9. Všeball Sedláková

12.9. Ping pong (v jednání) Jindra

19.9. Plácaná Sedláková/Knorová

26.9. volno

   Předsedkyně spolku SK Hlincovka - Monika Knorová

Foto zdroj: archiv SK Hlincovka
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Dámský klub
Možná jste se doslechli o tom, že na Hlincovce působí „Dámský klub“. Dámský klub se zapojuje do dění obce tím, že např. 
organizuje 2x ročně setkání seniorů HH, zajišťuje pohoštění, program ve spolupráci s Mateřskou školou, vystoupení mladých 
tanečníků z ČB a spolupracuje také s Klubem aktiv z Českých Budějovic a konkrétně s tanečním kroužkem. Dále Dámský 
klub pořádá kulinářské soutěže, vypomáhá při organizaci dětského dne a každé vánoce instaluje do místní kapličky betlém  
a na Štědrý den organizuje zpívání koled u kapličky. Jedna z členek klubu se už léta stará o obecní knihovnu, která je otevřena 
každý sudý čtvrtek od 16:30 – 17:00 hod. 

Petra Petrů

V březnové  a dubnové problémy okolo koronaviru  daly stopku 
také našemu sportu. První dny v nečinnosti, v omezení, byly 
snad možná pro některé naše hráčky příjemné. Ovšem jak  
se odvíjel čas, čím dál tím více začalo dětem scházet 
setkávání se a kolektivní pohyb. Po tréninku koncem dubna, 
mi z  hloučku starších žákyň a k mému překvapení, zazněl 
postesk, že jim strašně schází návštěva školy. Jen jsem se 
nedozvěděl, zda je k tomuto závěru vede touha po vzdělání, 
nebo po pestrých zážitcích ze školního života.

Při první možnosti uvolnění opatření k nákaze jsme okamžitě 
začali v nízko početných skupinkách, za plnění hygienických 
nařízení trénovat. Předvojem pro další kategorie, o týden dříve, 
byly kadetky. Ověřili jsme si, že je možné dodržet nastavená 
opatření a zároveň kolektivně sportovat. Všechny soutěže, jak 
je známé, do konce letošní sezóny byly volejbalovým svazem 
zrušeny. Toto rozhodnutí nebylo pro nás zdůvodněním, 
abychom v  tréninku slevovali. Naopak je potřebné dohnat 
ztrátu téměř dvou měsíců pro následující sezónu.  V dubnu nás 
již sluníčko vytáhlo do lesního sportovního areálu. Sportovat 
s dětmi a mládeží jsme chtěli co nejdříve. Uvědomujeme si,  

že sportování je základním atributem zdravého života, 
nástrojem pro udržování fyzické a psychické kondice nejen 
nastupující generace. Zároveň je motivačním nástrojem 
zásadně ovlivňujícím zdravý tělesný, citový, rozumový  
a mravní vývoj. Aktivní sportování je účinnou prevencí  
proti vzniku onemocnění a získání celkové odolnosti.

Do počátku května nebylo jasné, z důvodu zrušení 
závěrečných baráží, v kterých soutěžích  nás diváci mohou 
v nové sezóně znovu vidět ve sportovní hale na Rudolfově. 
Pro tyto spřízněné volejbalové duše máme dobrou zprávu. 
Opětovně se mohou těšit na zápasy 1. ligy žen a juniorek. 
Nově navíc na nejvyšší soutěž kadetek, na extraligu. Do níž  
si mladší dorostenky zajistily postup z 1. ligy.

A poslední žhavá novinka z ČVS, z největší pravděpodobností 
se bude na podzim dohrávat soutěž mladších žákyň.  
Ta je zakončena Mistrovstvím ČR. Výkonnostně nejsou  
na tom mladší žákyně špatně. Tedy nejsme bez šancí na čelní 
umístění. Uvidíme.  

Volejbalu pomálu

Foto zdroj: vlastní

Jan Havelka
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Konec června a července, první měsíc školních prázdnin,  
se jeví pro výkonnostní volejbal jako neaktivní. Pravdou to však 
není. Řada volejbalistek, které mají zájem na sobě pracovat, 
a jejichž sport se již opírá o pevnější základy životního stylu, 
nezanedbávají volejbal na různých beachových turnajích. Ze 
zdravotního hlediska je nevhodné střídat písek a palubovku, 
a tak využívají přestávky v halové sezóně.   
A co na to říkají republikové žebříčky žen s 986 jmény hráček? 
Hráčka Michaela Kubíčková, která prošla SK Hlincovka, je po 
Slukové a Hermannové, na třetím místě tabulek s 2497 body. 
Naše klubové hráčky nejsou specialistky na beach, přesto 
můžeme jejich jména na tomto žebříčku číst také. Například 
Hana Klimešová 26., Edita Dražanová v 103., Adéla Jírovcová 
152. místo. Ve třetí stovce řebříčku pak Monika Valková, 
Eva Klimešová, Kačka Osouchová a Krystýna Hušková. 
V kategorii starších dorostenek se v jejich pískovém žebříčku 
objevují další jména, Linda Buchalová, Kristýna Šimková, 
Tereza Běhounková, Zuzana Vávrová, Michaela Candrová a 
Lenka Novotná.

V kategoriích žákyň se v měsíci červenci a počátkem srpna 
naše hráčky účastnili a účastní  různých komerčních kempů 
pořádaných jednotlivými oddíly. Kde je k  volejbalu vedou 
především bývalí a také současní hráči extraligových družstev. 

Opomenout nelze, v tomto výčtu aktivního přístupu ke sportu, 
pět republikových výběrových kempů  ČVS, pořádaných za 
účasti reprezentačních trenérů a svazových metodiků. Zde 
se postupně podle ročníku narození zapojili naši nejmenší. 
V  ročníku 2010 Klaudie Peldová, Nela Michalová,  Adéla 
Kulhanová. Z  ročníku 2009 Nella Greinerová, Adriana 
Mašková, Simona Hrabčáková, Ella Budínská, Lucie Klečková, 
Aneta Mikešová.  Z ročníku 2008 Barbora Jelínková,  Róza 
Týmlová, Stela Zahradníková, Terezie Štolbová, Eliška 
Hambergerová, Johana Štěpánová, Antonie Kulovaná. A to 
za trenérské účasti na těchto kempech Míry Peldy a Jana 
Havelky.

Od půlky srpna již začíná oficiální příprava na volejbalovou 
sezónu našeho klubu. Doba volejbalového klidu je tím 
definitivně v nenávratnu.

Volejbalové léto

Sportovní klub Hlincovka podle 
§  214–302  zák.č. 89/2012 Sb. 
(občanský zákoník) je spolkem 
zapsaným  ve spolkovém 
rejstříku u Krajského soudu 
v  Českých Budějovicích. Je 
tedy zvláštní formou právnické 
osoby, určen pro samosprávné  
a dobrovolné sdružení osob 
na základě Stanov spolku. 
Nejvyšším orgánem je členská 

schůze spolku a demokraticky zvolení zástupci do výboru SK. 
SK Hlincovka se řídí právními normami včetně zák. č. 586/92 
Sb. (zákon o dani z příjmu právnických osob) a o své činnosti 
informuje ve Výročních zprávách. 

SK Hlincovka byl ustanoven 16.1.1999 zakládajícími členy 
Ing. Pavlem Müllerem, Zdeňkem Pflegerem a Janem 
Havelkou. Ustanovením vzniká právní subjekt, partner  
pro obec Hlincová Hora při úklidu černé skládky a výstavby 
sportovního areálu v bývalém starém lomu. Jako vděk obce  

za likvidaci nebezpečného odpadu a úpravu životního 
prostředí, bez finanční účasti obce, je později za 1,- Kč ročně 
uzavřena smlouva o pronájmu pozemků na období 50 let.

Sportovní klub postupně rozvíjí činnosti rekreačního sportu. 
Nejvíce v  nohejbale a volejbale a zřizuje za tím účelem 
jednotlivé oddíly. Dnes SK zastřešuje oddíl rekreační  
a volnočasový, oddíl nohejbalu a oddíl volejbalu. Klubem 
spravovaný areál je využíván jako místo setkávání obyvatel, 
rekreačnímu sportu a sportu soutěžnímu. 

Nohejbalisté hrají dvě soutěže na úrovni okresu a kraje. 
Většího úspěchu dosahuje volejbalový oddíl. Ženy hrají 
druhou nejvyšší soutěž republiky, 1. ligu ČVS. Starší 
dorostenky 1. ligu a mladší dorostenky extraligu ČVS. SK je 
sportovním střediskem ČVS. V nedávné minulosti se mladší 
žákyně staly Mistry ČR a starší žákyně získaly, jako zatím 
jediné družstvo na jihu Čech,  Český pohár.  Dokážeme 
vychovat reprezentantky České republiky. V současné ženské 
reprezentaci jsou dvě odchovankyně oddílu.

Představujeme

Jan HavelkaFoto zdroj: archiv SK Hlincovka

Jan Havelka



V ADAMOVĚ 2020
  LOUČENÍ 

  S LÉTEM 

HRAJÍ:

KRAKEN
QUEENIE 
- WORLD QUEEN TRIBUTE BAND

KOLOBAND

KDY: 29. 8. 2020 

OD 18:00 hod.

MODERÁTOR:
DAVID KOVAŘÍK

Kde: louka u motorestu Florida

Pořádají a zvou 
obce Adamov 
a Hůry společně 
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Foto zdroj: vlastní
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Dne 29.4. 2000 se v lesním sportovním areálu na Hlincovce 
hrál první turnaj v plácané*). Vítězi tenkrát byli Michal Prokeš  
a Jan Chumlen, když ve finále porazili dvojici Karin Fintová  
a Jan Havelka. V sobotu dne 27.6. 2020 se do historie plácané 
zapsala finálová dvojice Lenka Knorová s Petrem Hlubockým 
a Petra Sedláková s Mírou Tušlem. Přičemž prvně jmenovaní 
turnaj vyhráli.
Za dvacet let trvání turnajů se i plácaná posunula ve kvalitě 
sportování. Hráči omezili kazivost úderů a přidali na jejich 
razanci, a také na taktickém vedení setů. Co plácané zůstalo,  
 

jako rekreačnímu a netradičnímu sportu, je houževnatost, 
bojovnost, obětavost, vůle po vítězství. Tu projevovali více 
ženy, než muži. Prostě, dvojice která žádný míč „nevypustí“,  
ta vyhrává. Letošní účast 10 párů potvrdilo déle trvající trend, 
že i po 20 letech má plácaná své příznivce. 

*)modifikace špetkového volejbalu, kdy hráč hraje jen jednou rukou 
(při výběru míče může i nohou) na tři údery ve dvojici přes síť  
ve výšce nohejbalové sítě.

Jan Havelka

Vzpomínka na Plácanou na Hlincovce

Co oči vidí

 
 

Vezměte rodinu a přátele a přijďte si vychutnat kapku moderního umění. 
Vychutnat si můžete taky Jiřího skvělou kuchyni.   

Výstava bude přístupná v sále Hospůdky na Hlincovce do konce prázdnin. 
 

Otvírací doba: 
ST – PÁ: 15.00 – 22.00, 

SO: 11.00 – 22.00, NE: 11.00 – 20.00.

Výstava je prodejní.
10% z výtěžku bude rozděleno organizacím 

APLA Jižní Čechy, z.ú. (pomoc dětem s autismem) 
I MY, o.p.s. (pomoc rodinám s dětmi s hendikepem).

Kontakt: 
Jan Verboon – 774041509;  

Hospůdka na Hlincovce - 777 696 802; 775 000 580

Spolu s Jiřím a Lenkou, provozovateli Hospůdky na Hlincovce,  
Vás srdečně zvu na výstavu svých obrazů

Jan Verboon

Foto zdroj: vlastní



Jak jste se k malování obrazů dostal?
Malování je mým koníčkem od dětství. Dva roky jsem 
studoval na Royal Academy of Arts (Královská akademie 
výtvarných umění) v Holandsku.

Co mají Vaše obrazy vyjadřovat? 
Obrazy jsou tak trochu abstraktní a vyjadřují to, co v nich sám 
divák vidí, tedy pro každého asi něco jiného.  
Jakou technikou malujete obrazy?
Maluji akrylovými barvami na plátno.
 
Jsou to Vaše prvotiny?
Nejsou. Měl jsme dvě menší výstavy v Anglii. Od té doby, co žiji 
v ČR jsem se k malování dostal až teď.  
Jak dlouho trvá, než nakreslíte jeden obraz?
Samotná malba trvá kolem deseti hodin, ale mnohonásobně 
víc času zabere „to vymyslet“ - nápad, skicování, ladění barev... 
Kam poputuje výstava obrazů, CO OČI VIDÍ, dál?
Doufám, že od září budou obrazy vystaveny ve Fér Café v České 
ulici v Č. Budějovicích a pak ve výstavní síni při infocentru  
v Borovanech. Výstava je prodejní a část výtěžku chci věnovat 
neziskovým organizacím APLA Jižní Čechy, která podporuje 
lidi s autismem, a I MY, která poskytuje ranou péči dětem  
s handicapem a jejich rodinám. V Borovanech chci podpořit 
organizaci Nazaret, která pomáhá lidem s postižením  
a provozuje chráněné dílny.  

Jak dlouho žijete na Hlincové Hoře?
Žiji tady už 14 let.   
Myslíte si, že vaši potomci zdědili výtvarný talent po vás?
Jsou docela tvořiví, takže možná ano.

Jaká je vaše rodná země a jak jste se dostal do České 
Republiky?
Narodil jsem se v Holandsku, vyrostl jsem ve Velké Británii, kde 
jsem potkal a vzal si Češku. Časem mě napadlo, že v Čechách 
se nám bude žít líp a přestěhovali jsme se.   

Líbí se vám v Česku? Chybí Vám tu něco?
Líbí se mi tady moc a obecně se tady velmi dobře žije. Chybí mi 
jenom přímořské povětří.  
 
Čím se živíte? Jaká je vaše profese a prozradíte nám něco 
ze svého soukromého života? 
Učím angličtinu, dělám překlady a korektury. Rád trávím čas  
s dětmi a mám rád práci na zahradě.  
Co byste rád vzkázal občanům Hlincové Hory? 
Užívejte si života a dejte mu trochu barevnosti.

Ilona Bláhová

PŘÍSPĚVKY OBČANŮ, ZAJÍMAVOSTI

Zeptali jsme se za Vás
Víte, že máme v  obci umělce?? Jmenuje se Jan Verboon. Jeho úžasnou výstavu obrazů, která se momentálně nachází  
ve společenském sále Restaurace na Hlincovce, byste si neměli nechat ujít. Aby jste se o Janovi a jeho obrazech dozvěděli něco 
více, zeptali jsme se za vás.
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Anonym
„…Byly tam hrozné věci: postavit mě  
ke zdi, pověsit na akát a já nevím, co ještě. 
Jenže mně z toho bylo jen smutno. Víte, 
takový je to ubožák, ten člověk: tak se ten 
chuděra musí žrát, jen si to představte, 
jaký to musí být zlý a divný život…“

(Čapek, Lidové noviny, roč.46, č.559, str.1, 
vyd. 6/11 1938)

Dovolím si, na základě své nedávné 
osobní zkušenosti s anonymy, podobně 
jako pan Čapek před léty v  Lidových 
novinách,  sdílet malé zamyšlení. Jak 
vidno z citovaného úryvku z roku 1938, 
s  anonymy se nesetkávají lidé pouze 
dnes. Možná je pestřejší jejich forma, 
protože současná technologie dává 
možnosti, jak snadno bez podpisu  
a skrytě, „předávat vzkazy“. Nicméně 
myslím si, že pohnutky a cíl lidí, kteří 
se k něčemu takovému uchýlí, je v čase 
konstantní a neměnná. 
Co je tedy reálnou motivací anonymu? 

Určitě ne diskutovat, sdělit názor,  
či argumentovat. Nemáte totiž jako 
adresát s  kým, což je dle psychologů 
záměr. Svou podstatou si je pan/
paní Anonym nejistý svým útočným 
tvrzením, protože nedává šanci zpětně 
reagovat, či se bránit. Cílem je tedy 
zbaběle zaútočit, zranit, zasáhnout, což 
zcela jistě nepatří mezi kladné morální 
vlastnosti a zkrátka to do slušného 
chování mezilidských vztahů nepatří  
a ani mu to neprospívá.

Důležité je také zmínit, že obsahem 
anonymních řádek sdělujeme někdy 
více právě „o sobě samých“ aniž si to 
uvědomujeme. Obsah toho co píšeme, 
vypovídá více o nás, než o našich 
názorech.

Psát anonymy, bylo kdysi známkou 
zákeřnosti. Dnes je to bohužel čím dál 
víc společensky přijímanou normou. 
Vnějškový postoj se změnil, ale člověk 

uvnitř zůstává stejný. Když sedíme 
sami doma u monitoru, nebo držíme 
li v  ruce telefon, máme pocit umělé 
neohroženosti, tedy že na nás nikdo 
nemůže a píšeme tak, jak bychom s lidmi 
v  reálu nikdy nemluvili. Anonymita  
tak probouzí a nechá vystoupit naše 
„horší já“.

Nerada bych své zamyšlení uzavírala 
pesimisticky. Jsem totiž přesvědčena,  
že i anonym „je člověk“, sice zoufalý, 
plný vnitřních démonů a komplexů, 
ale stále člověk. A člověk na náš svět 
nepřichází „zlý“. 

A tak Vám přeji milí „anonymové“, 
abyste vše zlé překonali a opět nalezli 
sami sebe v té nezkažené podobě. 

Ilona Bláhová



Realita moderního provozu dronů 
dává podnět k dodatečnému výkladu 
tradičních pojmů jako zejména ochrany 
soukromí. Je jasné, že drony mohou 
být mimo jiné zneužity jako nahlížení 
do soukromí jiných osob. Pokud dron 
s kamerou navedený jeho obsluhou 
překoná hranice soukromého prostoru, 
vletí na oplocený pozemek nebo  
se „přilepí“ k  oknu Vašeho rodinného 
domu nebo bytu, má postižený právo 
dron srazit, aniž by odpovídal za škodu 
způsobenou majiteli jeho zničením? 
Zatímco samotného živého uživatele 
dronu, by postižený ještě nechal být  
a zdržel se aktu zbití, jak bude 
posuzováno násilí na věcech pohybujících 
se a ovládaných dálkově? Odpovědí  
se pokusíme nastínit v tomto článku. 

V případě incidentu nemusí být v právní 
rovině vždy jasné, zda navedený dron 
představoval bezprostřední riziko újmy 
na právech člověka. Provoz dronů je 
relativně nový pojem a donedávna si 
s ním příliš nevěděl rady ani nejvyšší úřad 
v ČR, který se zabývá letectvím– ÚCL a 
v rámci EU se stále řeší zásady provozu 
dronů, aby byly jednotné pro všechny 
členské státy EU, přičemž lze očekávat, 
že takováto nová směrnice provozu 
dronů v  EU bude účinná a aplikovaná 
do českého právního systému nejdříve 
1.7.2021. 

Zajímavostí je, že policie již disponuje 
po několika rizikových a konfliktních 
situacích v Evropě speciální technologií 
k možnosti paralyzovat dron, aniž 

by muselo dojít k jeho zničení. 
Oprávněné použití této technologie se 
samozřejmě musí vázat na adekvátní 
rizikovou situaci. Je třeba zdůraznit  
že rušení náhodně letícího dronu 
ve velké výšce nad zahradou nebo 
dokonce ohradou či polem představuje  
neoprávněný zásah do práva 
provozovatele dronu, naopak dron který 
opakovaně zalétávající do soukromé 
zahrady nebo dron úmyslně naváděný 
k neoprávněnému narušení soukromí 
člověka bude možno legálně poslat k 
zemi.

Také pořizování záznamu nebo natáčení 
člověka z dronu má své obecné hranice 
v § 84 občanského zákoníku. Legálnost 
zachycení podoby člověka jen se 
souhlasem toho, o jehož podobu jde,  
je zásadním pravidlem realizujícím 
ústavní princip ochrany soukromí 
člověka, ovšem není to pravidlo 
kategorické a bezvýjimečné. V 
přiměřených mezích se ospravedlňuje 
zejména při uměleckých, vědeckých 
nebo žurnalistických činnostech. 

Jako zakázané z hlediska ochrany 
osobních údajů je nutno považovat 
provozování dronů za současného 
pořizování audiovizuálního záznamu  
či fotografií z nich, a to nehledě na povahu 
takové činnosti, zda se jedná o činnost 
komerční, profesionální, činnost orgánu 
veřejné moci nebo bezpečnostního 
sboru na ochranu veřejného zájmu nebo 
činnost pouze amatérskou. Rovněž 
amatérské provozování dronu za 

současného systematického pořizování 
audiovizuálního záznamu nebo fotografií 
z veřejných prostor, jestliže se nejedná o 
pořízení takového záznamu mimořádně 
či nahodile (např. při monitorování života 
zvířat nebo fotografování krajiny), spadá 
do režimu ochrany osobních údajů 
se všemi důsledky pro provozovatele 
v podobě závazků vůči subjektům 
údajů a případných sankcí.   Je jasné, že 
systematické a ničím, ani racionálním 
účelem, neohraničené „šmírování“ 
veřejných natož soukromých prostor 
dronem, ať už občanem pro zábavu nebo 
podnikatelem pro rozvoj byznysu není 
možné! 

Pro provoz některých kategorií dronů 
vyplývá rovněž nutnost vlastnit Povolení 
k  létání. Drony se kategorizují podle 
hmotnosti a podle účelu použití.

V zásadě lze říci, že rekreační (typicky 
tedy spotřebitelský) provoz dronu 
malé hmotnosti, je podroben pouze 
obecným pravidlům bezpečnosti,  
ale nepodléhá žádné povinnosti 
evidenčního či povolovacího charakteru. 
Naopak provoz ve výdělečné kategorii 
již zakládá celou řadu těchto povinností, 

14 Hlincohorské noviny  - 1 / 2020

Prosluněné dny, spolu s  deštivým nástupem léta, který 
podpořil růst vegetace jako přirozené skrýše, způsobuje, 
že se užovkám u nás na Hlincovce líbí. Tzv. “Hadí králové“ 
- jak se užovkám dříve říkalo byly opakovaně viděny  
v obci v zahradách rodinných domků a dokonce i vyhřívající  
se na chodnících. Dle mytologie tito hadi v blízkosti obydlí 
znamenaly „štěstí do domu“ a ochranu před zlem. Užovky 
jsou v ČR chráněným druhem a to že se zde užovkám daří 
je známkou ekologicky čistého prostředí. Nicméně jistě 
ne každému může být takové setkání příjemné, zvláště 
dosahují li někteří jedinci více jak metrové délky. Před 
časem proto byla na jednoho neukázněného „krále“, který 
se vyhříval na schodech na Kodetce a nelibě akceptoval 
fakt, že se jedná o pěší komunikaci pro lidi, přivolána 
odchytová služba, aby jej deportovala na bezpečnější 
místo do vzdálenějšího přírodního porostu.  Ti odvážnější 
z obyvatel si zase naopak nové návštěvníky ve svých 
zahradách hýčkají a mají z jejich přítomnosti dokonce radost. 

Ilona Bláhová

Nyní několik zajímavostí:
Užovky jsou ve srovnání s ostatními hady neobyčejně rychlé, 
dokážou vyvinout rychlost až 6,7 kilometrů za hodinu. Útěk 
je jejich hlavní obranná strategií. Nemají jedový  aparát  
a tak v případě ohrožení unikají nebo předstírají smrt. Zřídka 
naznačují také útok, ale neotvírají při něm  čelisti. Pokud 
ani tento způsob obrany nezabere, tak může kousnout,  
ale pro člověka však nepředstavují vůbec žádné nebezpečí. 
Živí se především obojživelníky a rybami, méně často hmyzem  
a ještěrkami. Vyskytují se většinou v  blízkosti vody, ale 
ani tohle není pravidlo. Často se objeví na vinicích nebo 
v blízkosti lidských obydlí. Vyznačují se značnou prostorovou 
aktivitou. Jsou skvělými plavci a dovedou se dobře potápět. 
V celé Evropě dochází k poklesu stavů tohoto hada. Důvody 
jsou především změny hospodaření v krajině, intenzifikace 
zemědělství, fragmentace biotopů a místně i v důsledku 
intenzivní automobilové dopravy a proto je jejich výskyt 
chráněn a jsou ohroženým druhem.

(zdroj : wikipedie)

Užovky

Dron, ochrana vlastnického práva a soukromí člověka
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Od roku 1993 byl ve služebním poměru příslušníka Policie ČR zastával nejrůznější řadové i vedoucí funkce v Ostravě, Karviné  
a Praze. Od roku 2013 do roku 2020 zastával funkci na Policejním prezidiu ČR jako ředitel Ředitelství služby pořádkové policie. Jmenovaný  
je pedagog a člen akademické rady VŠ CEVRO Institut v  Praze a školitel doktorského studia na FBI VŠB-TUO v  Ostravě,  
kde je i členem vědecké rady fakulty a členem oborové rady pro doktorská studia. Dále je členem expertního sdružení požárně 
bezpečnostního inženýrství SPBI a členem prezidia Českého klubu bezpečnostních služeb. 
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Zahájení zahrádkářské sezony 2020
Zahrádkáři z  Hlincové Hory se schází pravidelně dvakrát  
do roka na členských schůzích. Letos kvůli přísným opatřením 
ohledně koronaviru to vypadalo, že se na jaře nesejdeme.  

Po uvolnění těchto opatření se mohla uskutečnit „Výroční 
členská schůze“ ZO ČZS Hlincová Hora. Tak se stalo 
v  sobotu 30.5.2020 v  odpoledních hodinách v  prostorách 
naší osady. Pozváni byli (tak jako vždy) i zastupitelé OÚ 
Hlincová Hora. Přivítali jsme na našem jednání starostu 
obce Josefa Petráška a zastupitele Jana Havelku. Hojná 
účast zahrádkářů je přivítala bouřlivým potleskem. Bylo 
to totiž poprvé, kdy se jednání zahrádkářů účastnil někdo 
z  obce! Po nezbytných formalitách a sdělení aktuálních 
informací nastala diskuse s  podněty a návrhy na zlepšení 

naší činnosti v životě obce. Palčivým problémem se ukazuje 
ukládání a vyvážení komunálního odpadu. Jeden kontejner  
na 14 dní pro uživatele 70 zahrádek je žalostně málo. Proto 
jsme využili přítomnosti starosty obce a požádali ho, aby 
nám obec zah´jistila přistavení dalšího kontajneru-stačilo  
by na sezonu duben-listopad.

Po skončení schůze jsme ještě poseděli u občerstvení dobrého 
piva a grilovaných klobásek. Panovala příjemná nálada,  
která pokračovala až do večerních hodin.
Velice si vážíme projeveného zájmu obce a přejeme všem 
zahrádkářům a pěstitelům úspěšnou sezonu v roce 2020.

Josef Beniak

Poděkování
Ráda bych touto cestou chtěla veřejně poděkovat obecním zaměstnancům, kteří se starají o svoz odpadu. Stalo se mi, že 
jsem místo v pondělí vyvezla BIO popelnici v úterý a ve středu ji proto „nevyvezenou“ uklidila zpět domů.  Ve čtvrtek se však 
k mému překvapení obecní zaměstnanci sami ozvali u mého domu, že si všimli a jedou mi extra vysypat Bio popelnici do 
multikáry! Byla jsem opravdu příjemně překvapená a potěšená. Je to možná maličkost, ale udělali mi opravdu velkou radost. 
DĚKUJI!!       
                                                    Iva Miťková

které úměrně narůstají spolu s 
MTOM dronu. Pokud má v úmyslu 
obsluha dronu využívat své zařízení 
jen k rekreačně-sportovním účelům, 
míra regulace je dále odvozena od 
MTOM stroje. U nejlehčí kategorie, to 
znamená té kategorie, která je houfně 
dnes používaná, současně nejlevnější 
pro uživatele - tedy dronů do 0,91 kg, 
jsou požadavky minimální, pilot musí 
dodržovat pouze obecná pravidla letu 
(typicky bezpečné vzdálenosti, omezení 
v prostoru letiště a podobně). Žádné 
povinnosti evidenčního či povolovacího 
typu na jeho činnost nedopadají. 

Další limitací související s prostorem 
je povinnost dodržení minimální 
bezpečné vzdálenosti od osob, staveb 
či osídleného prostoru. Tím se rozumí 
taková horizontální vzdálenost, která i v 
případě nastalé nouzové situace vyloučí 
možnost ohrožení bezpečnosti létání 
ve vzdušném prostoru. Horizontální 
vzdálenost dronu od uvedených subjektů 
musí být zpravidla minimálně dvakrát 
větší, než je jeho aktuální výška letu nad 
zemským povrchem (minimálně však  
10 m  při vzletu a přistání, 30 m od osob 
během letu a 50 m od hustě osídleného 
prostoru během letu). Z povinnosti 

neustálého vizuálního kontaktu pilota 
s  dronem lze také dovodit zákaz 
uskutečnění letu v podmínkách omezené 
viditelnosti, zejména tedy v noci. 

Pozn.RR: Autorský článek v plném rozsahu 
je uveřejněn 

 na www.hlincovahora.cz

O autorovi:
Plk. v.v. doc. Ing. Martin Hrinko, Ph.D., MBA
*1971, bezpečnostní expert
-Institut bezpečnostního inženýrství HGF VŠB-TU Ostrava- Mgr.
-Fakultu bezpečnostního inženýrství VŠB-TU Ostrava- Ph.D.
-Habilitace, 2012 v oboru Požární ochrana a bezpečnost
-Postgraduální studium z práva- MBA.

Foto zdroj: archiv ČZS 



Tip na zájmové aktivity pro děti
V nedaleké obci Štěpánovice, asi 12min jízdy autem z Hlincové Hory, působí již od 
roku 1984 Sbor Dobrovolných hasičů. Sbor má svá sportovní družstva, včetně 
družstva dětí. V současné době má sbor 80 členů, z toho 20 mladých hasičů. Sbor 
Dobrovolných Hasičů pořádá každý pátek od 17.30 pravidelná cvičení, účastní  
se soutěží, kde družstva dosahují pěkných výsledků. Pro děti se pravidelně 
plánují výlety, netradiční soutěže, besedy atd. 

Rádi uvítáme v našich řadách nové členy Sboru.
Zájemci se mohou přihlásit na tel. 725 039 777, 602 764 743 
nebo mail hasici.stepanovice@seznam.cz.

Inzerce
Hledám dlouhodobý pronájem rodinného 

domu v obci Hlincová Hora. Případné 
nabídky prosím volejte na tel.606 422 026 
nebo na email: hajsprodej@centrum.cz. 

Děkuji Jana Hajsová

Pedikúra Rudolfov
Nově otevřená pedikúra na Rudolfově, ul. 

Poštovní 329/5 (u pošty). 
Tel. objednávky: 777 042 903

 

Ledax o.p.s.-pečovatelská služba. 
Nabídka pečovatelské služby a domácí 

hospicové péče.
www.ledax.cz

Ztráty a nálezy
NECHYBÍ NĚKOMU???
Již od podzimu minulého roku  
se v MŠ nacházela  „zapomenutá“ 
bunda dospělé velikosti. 

Po domluvě s  paní ředitelkou 
MŠ, jsme bundu uložili na OÚ 
k případnému vyzvednutí. 
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INZERCE A RŮZNÉ

HOSPŮDKA NA HLINCOVCE
Restaurace v Hlincové Hoře opět v provozu!

Provozní doba od 1.7.2020
STŘEDA- PÁTEK  16:00 - 22:00

SOBOTA   11:00 - 22:00
NEDĚLE   11:00 - 20:00

 
 Kontakt: 777 696 802; 775 000 580

Bohatý výběr teplé kuchyně, minutky, studená kuchyně,
velká škála alko i nealko nápojů

Vitamíny pro zimní období
V dnešní době máme všichni možnost kupovat v supermarketech 
ovoce a zeleninu po celý rok. Schválně nepíšu „čerstvé“, protože 
se mi nechce věřit, že se jedná o čerstvé produkty. A to je důvod 
proč doma zavařujeme, sterilujeme, nakládáme různé druhy 
ovoce a zeleniny, nejraději vlastní výpěstky a nebo od přátel 
z  jejich přebytků. Zastávám názor, že nejprospěšnější vitamíny 
pro organizmus, jsou vitamíny z „místních“ zdrojů - druhů ovoce 
a zeleniny, co přirozeně rostou v našich zeměpisných šířkách. Náš 
organizmus je ke zpracování a využití vitamínů z našeho ovoce 
a zeleniny nejlépe přizpůsoben. Ale to je věc názoru. Nejlepším 
zdrojem vitamínů v zimním období je kysané zelí a vůbec kysaná 
zelenina, např. okurky a další. To mi jistě většina gurmánů dá za 
pravdu.

Přestal jsem nakládat zelí do „kamenáče – keramického soudku“, 
ale dávám jej do sklenic, nejlépe do třílitrových a menších. Bez 
sterilování, jenom naplnit a držet pod šťávou. Vydrží nám ve 
sklepě až do května – června – pokud se nesní dřív, protože je 
skvělé. Výhodou je, že si vezmete sklenici a nesaháte rukou do 
zelí s  rizikem, že se může zkazit. Příprava je velmi jednoduchá, 
dokáže to každý. Přivezu nakrouhané zelí v igelitovém pytli, dám 
tam potřebné množství soli, cibule a kmín. (Podle množství zelí). 
Přestal jsem dávat pepř a bobkový list, kvůli neutrální chuti, 
dochutí si každý potom dle potřeby. Promíchám rukou a nechám 
dvě – tři hodiny v klidu. Potom přidržím – zavážu pytel a pošlapu 
po něm, třeba v  botách. Zelí dávám do připravených čistých 

sklenic, tak aby bylo pod šťávou, zavíčkuju, ale jenom zlehka,  
aby mohlo pracovat – kysnout. Sklenice dám do teplejší místnosti, 
položím do nějakých umyvadel, nebo hrnců, protože šťáva stéká 
po skle právě do nich. 

Za týden – deset dnů hotovo, zkontroluji hladinu šťávy, utáhnu 
víčka, přenesu do sklepa, ještě dám pod sklenice látku, nebo papír, 
pro jistotu. A je to! Kdyby se ztrácela šťáva, stačí převařit vodu, 
dobře osolit, nechat vychladnout a dolít, jednoduché. Ze zelí 
dělám také velmi chutnou čalamádu. Jako příloha k hlavnímu jídlu 
nemá chybu. Recept je opět velmi jednoduchý, zvládne každý, bez 
vaření a sterilování. Nejpracnější je nakrájet - nakrouhat zeleninu. 
3 kg zelí, 2 kg paprik různobarevných, 1 kg mrkve, 1 kg cibule, 10 
ks dle velikosti, Chilli papričky, nebo jiné trochu pálivé – nemusí 
tam být. 

½ litru octu – doporučená dávka, jinak dle chuti
¼ litru oleje – doporučená dávka, jinak dle chuti
½ kg cukru – doporučená dávka, jinak dle chuti
1 balíček – DEKO, PIKANTA apod.

Všechno nakrájíme, nebo nastrouháme, 
smícháme – třeba v umyvadle, nebo v hrnci, ochutíme. Necháme 
do druhého dne odpočinout. Dáme do sklenic, zavíčkujeme  
a šup do sklepa. Můžeme jíst hned. Vyzkoušejte. Dobrou chuť.

Josef Beniak


